

Strasbourg, 30/08/11

CAHDI (2011) Inf 10
Bilingual/*Bilingue*

COMMITTEE OF LEGAL ADVISERS ON PUBLIC INTERNATIONAL LAW

COMITE DES CONSEILLERS JURIDIQUES SUR LE DROIT INTERNATIONAL PUBLIC (CAHDI)

**Database on national implementation measures of UN sanctions
and respect for human rights**

***Base de données sur les mesures nationales d'application des
sanctions des Nations Unies et le respect des droits de l'homme***

42nd/^{ème} meeting / réunion

Strasbourg, 22-23 September / septembre 2011

Secretariat of the Public International Law and Anti-Terrorism Division,
Directorate of Legal Advice and Public International Law, DLAPIL

*Secrétariat de la Division du droit international public et de la lutte contre le terrorisme,
Direction du Conseil Juridique et du droit international public, DLAPIL*

**DATABASE ON NATIONAL IMPLEMENTATION MEASURES OF UN
SANCTIONS, AND RESPECT FOR HUMAN RIGHTS**

**BASE DE DONNEES SUR LES MESURES NATIONALES
D'APPLICATION DES SANCTIONS DES NATIONS UNIES ET LE
RESPECT DES DROITS DE L'HOMME**

Extract from / *Extrait de* www.coe.int/cahdi

**Database on Implementation of UN sanctions and respect for Human Rights
Base de données sur l'application des sanctions des Nations Unies et respect des
Droits de l'Homme**

The present data base contains the original national contributions. The Secretariat or the Organisation bears no responsibility for the information contained therein which should be attributed solely to the national delegations.

They are in PDF format and can be read using the free Adobe® Acrobat® Reader. If you do not have this software installed on your system, you may download it for free from Adobe's website.

See Professor Iain Cameron's report: *The European Convention on Human Rights, Due Process and United Nations Security Council Counter-Terrorism Sanctions*, study commissioned by the Secretary General of the Council of Europe.

See also Professor Bardo Fassbender's report: *Targeted Sanctions and Due Process*, study commissioned by the United Nations Office of Legal Affairs – Office of the Legal Counsel.

La présente base de données contient l'original des contributions nationales. Ni le secrétariat, ni l'Organisation ne sauraient être tenus responsables pour les informations y contenues, celles-ci étant exclusivement imputables aux délégations nationales.

Elles sont en format PDF et peuvent être lues à l'aide du logiciel gratuit Adobe® Acrobat® Reader. Si vous n'avez pas ce logiciel installé dans votre système vous pouvez le télécharger gratuitement à partir du site Adobe.

Voir l'étude préparée par le Professeur Iain Cameron intitulée: *The European Convention on Human Rights, Due Process and United Nations Security Council Counter-Terrorism Sanctions* (en anglais seulement), étude commanditée par le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe.

Voir également l'étude préparée par le Professeur Bardo Fassbender, intitulée: *Targeted Sanctions and Due Process* (en anglais seulement), étude commanditée par le Bureau des affaires juridiques des Nations Unies, Bureau du Conseiller juridique.

National contributions / Contributions nationales	English	Français
Albania / Albanie		
Andorra / Andorre		
Armenia / Arménie		
Austria / Autriche		
Azerbaijan / Azerbaïdjan		
Belgium / Belgique		
Bosnia and Herzegovina / Bosnie-Herzégovine		
Bulgaria / Bulgarie		
Croatia / Croatie		
Cyprus / Chypre		
Czech Republic / République Tchèque		
Denmark / Danemark		
Estonia / Estonie		
Finland / Finlande		
France / France		
Georgia / Géorgie		
Germany / Allemagne		
Greece / Grèce		
Hungary / Hongrie		
Iceland / Islande		
Ireland / Irlande		
Italy / Italie		
Latvia / Lettonie		
Liechtenstein / Liechtenstein		
Lithuania / Lituanie		
Luxembourg / Luxembourg		
Malta / Malte		
Moldova / Moldavie		
Monaco / Monaco		
Montenegro / Monténégro		
Netherlands / Pays-Bas		
Norway / Norvège		
Poland / Pologne		
Portugal / Portugal		
Romania / Roumanie		
Russian Federation / Fédération de Russie		
San Marino / Saint-Marin		
Serbia / Serbie		
Slovakia / Slovaquie		
Slovenia / Slovénie		
Spain / Espagne		
Sweden / Suède		
Switzerland / Suisse		

“the former Yugoslav Republic of Macedonia” / “l’ex-République yougoslave de Macédoine”		
Turkey / Turquie		
Ukraine / Ukraine		
United Kingdom / Royaume-Uni		
European Union / Union Européenne	    	
Japan / Japon		
Mexico / Mexique		
USA		